
 Říjen skočil a s ním defi nitivně vzalo za své i slunečné babí léto. To proměnilo návsi našich obcí na malebná místa lákající k zastavení a rozjímaní, v případě Lhoty i ke zhoupnutí se na hezké houpačce.

Informační zpravodaj Městského úřadu Skuteč LISTOPAD 2010  cena na stánku 5,- Kč, zdarma distribuováno do domácností

Citát na listopadCitát na listopad
Porozumět si neznamená přizpůsobit se jedni 
druhým, ale pochopit navzájem svou identitu.  

Václav Havel

 

1. Nezávislí pro město a okolí, SNK        5 216   14,13            19             36 924,00   14,12    3

2. TOP 09 A NEZÁVISLÍ         1 174     3,18                10         19 433,68      6,04    0

3. KDU-ČSL a nezávislí       12 582   34,08             19        36 924,00   34,07   7

4. Česká str. sociálně demokratická       5 421   14,68            19        36 924,00     14,68   3

5. Občanská demokratická strana        6 931   18,77            19        36 924,00    18,77    3

6. Komunistická str. Čech a Moravy           5 600   15,17            19        36 924,00   15,16   3

Mandát člena v Zastupitelstvu Města Skuteč
získali tito kandidáti:

( za jménem uveden počet hlasů )

1. Nezávislí pro město a okolí, SNK1. Nezávislí pro město a okolí, SNK        4. Česká str. sociálně demokratická
Bezděk Pavel        714             Mgr. Lukaštík Leoš   640
Ing. Krejčí Petr       599               Mgr. Rybenská Eva      389
MUDr. Cimburek Josef     362            Ing. Ptáček Jan    363

3. KDU-ČSL A NEZÁVISLÍ3. KDU-ČSL A NEZÁVISLÍ      5. Občanská demokratická strana5. Občanská demokratická strana
Novotný Pavel            1 002            Hetfl eiš Jaroslav     560
MUDr. Hejzlarová Marie       887           Ing. Hřebík Roman   470
Hrubá Iveta      793           Kosař Václav    453
Mgr. Netolický Luděk     759
Sokol František      734       6. Komunistická str. Čech a Moravy6. Komunistická str. Čech a Moravy
Gargulák František     643            Pitra Milan                    443
Koreček Miroslav     637       Huňáček Vlastimil    329
            Chvojková Eva     316

Termín ustavujícího zasedání zastupitelstva města
     Ze zákona O volbách do zastupitelstva obcí a zákona O obcích vyplývá, že oproti minulým volebním 
obdobím funguje řádně celá dosavadní Rada města až do okamžiku, kdy je zvolena nová. Stávající sta-
rosta města musí svolat ustavující zasedání zastupitelstva do 15 dnů od uplynutí lhůty určené pro podání 
případných protestů proti řádnému průběhu voleb. V případě proběhlých voleb  tato lhůta vyprší 29. 10. 
2010. Starosta je povinen zasedání svolat min. 7 dní před jeho vlastním konáním. Termín zasedání nového 
zastupitelstva tedy můžeme očekávat v týdnu od 8. – 12. listopadu. O přesném termínu budete včas infor-
mování městským rozhlasem, plakátem na úřední desce a na webových stránkách města. V případě, že 
byste se zajímali o podrobnější informace, naleznete je na webových stránkách s adresou: www.volby.cz

Volby do zastupitelstev obcí 15. – 16. 10. 2010Volby do zastupitelstev obcí 15. – 16. 10. 2010
- konečné výsledky za SKUTEČ- konečné výsledky za SKUTEČ

                  Kandidátní listina                Hlasy         Počet přepočt. základ                přepočtené %  
                    číslo a název                    abs.    v %         kandidátů            dle počtu kand.               platných hlasů         mandátů

 Již koncem listopadu nebo začátkem prosince tohoto roku proběhne 
tisková konference k připravovanému VIII. ročníku festivalu Tomáš-
kova a Novákova hudební Skuteč. Na ní pořadatelé ofi ciálně předsta-
ví celý program a současně oznámí zahájení předprodeje vstupenek. 
Skutečští však, stejně jako i ostatní čtenáři Skutečských novin, mají 
možnost seznámit se s programem v předstihu už nyní.

Seznamte se s programem a využijte předprodeje
 Předprodej vstupenek zahájí odbor kultury a školství MěÚ ve Skutči 
už v prosinci. Podobně jako tomu bylo v loňském roce, jistě i tento-
krát se vstupenky na festivalové koncerty v mnoha případech stanou 
vhodným vánočním dárkem. Vzhledem k tomu, že předprodej bude 
probíhat od prosince vždy až do termínu konkrétního koncertu (předsta-
vení), upozorňujeme, že vstupenky se budou prodávat pouze v úřední 
dny (pondělí dopoledne a středa odpoledne). Rezervace jsou možné po 
telefonické domluvě s určením termínu pro vyzvednutí. 

Výrazné slevy při návštěvě všech koncertů
 Nejvíce zvýhodněná zůstává možnost nákupu vstupenek na všechny 
festivalové koncerty. V takovém případě je obdržíte v dárkovém balení 
s tím, že za každý lístek zaplatíte o 60,- Kč méně oproti běžné ceně. 
Celkově tedy můžete ušetřit 600,- Kč. Výběr místa v sále zůstává sa-
mozřejmě zachován. Plné vstupné i vstupné zvýhodněné pro návštěvní-
ky celého programu je otištěno spolu s programem na str. č. 2.

Nově koncert na Chlumku v Luži a balet
 Většina koncertů a festivalových pořadů se odehraje ve velkém sále 
Kulturního klubu Skuteč, dva menší koncerty ve skutečském kostele a 
jeden v městském muzeu. Atraktivní novinkou bude provedení jednoho 
z koncertů v poutním kostele na Chlumku. Druhou exkluzivní novinkou 
bude možnost navštívit baletní představení.

Dvě známé opery, opereta, velká klasická díla
i komorní koncerty

 Program VIII. ročníku je vskutku velmi bohatý. Abychom vyšli 
vstříc vašim časovým možnostem, jsou koncerty rozloženy do obdo-
bí dvou měsíců. Věříme, že si z pestré nabídky jistě rychle vyberete. 
Po zkušenostech z předchozích let doporučujeme zajistit si vstupenky 
v předprodeji co nejdříve. Zájem o koncerty i operní či operetní před-
stavení rok od roku roste, proto příliš neváhejte a zajistěte si místa dle 
vlastního výběru. V případě jakýchkoli nejasností nás neváhejte kon-
taktovat.                Lenka Balounová, ved. odboru kultury a školství

počet volených členů zastupitelstva: 19, počet voličů: 4 263,
volební účast: 50,76 %



SKUTEČSKÉ NOVINYSTRANA 2

 V konkurenci téměř 200 dosud 
realizovaných projektů z Pardu-
bického, Královehradeckého a 
Libereckého kraje byl právě náš 
projekt vybrán, aby se stal vzorem 
a inspirací pro další žadatele o dota-
ce. V letních měsících se tak v pro-
storách muzea natáčel fi lmový spot, 
který měl premiéru v úterý 19. 10. 
2010 na pardubickém semináři Re-
gionální rady. Na informační akci 
Regionálního operačního programu 
NUTS II Severovýchod však pro-

jekt získal další milé ocenění, když 
jej účastníci semináře zvolili za 3. 
nejzajímavější z devíti prezentova-
ných projektů. Neméně potěšující 
je také fakt, že projekt je společ-
ně s dalšími 23 projekty zařazen 
do publikace pokřtěné hejtmanem 
Radko Martínkem Úspěšné projek-
ty severovýchodních Čech a do dal-
ších propagačních materiálů ROP 
NUTS II SV.

Ing. Hana Broklová

PROGRAM VIII. ROČNÍKU FESTIVATUPROGRAM VIII. ROČNÍKU FESTIVATU
TOMÁŠKOVA A NOVÁKOVA HUDEBNÍ SKUTEČ

ve dnech 13. 3. – 15. 5. 2011
Neděle 13.  3.    B. Smetana - PRODANÁ NEVĚSTA
– 16 hod.            Divadlo J. K. Tyla Plzeň
             Kulturní klub Skuteč                          350,- / 290,-

Neděle  20. 3.    POCTA V. J. TOMÁŠKOVI A V. NOVÁKOVI
– 16 hod.            V. J. Tomášek: Předehra op. 23
            V. J. Tomášek: Koncert pro klavír a orchestr
                           č. 1 C dur op. 18
                           V. Nováka: Slovácká suita op. 32
                           Komorní fi lharmonie Pardubice,
            sólo klavír: Jan Simon, dirigent Tomáš Židek
                           – Kulturní klub Skuteč          200,- / 140,-
 
Středa 23. 3.      České saxofonové kvarteto
– 18 hod.            OD KLASIKY K JAZZU
                           Městské muzeum Skuteč             150,- / 90,-
 
Neděle 27. 3.     Johann Strauss – VÍDEŇSKÁ KREV
– 16 hod.            Moravské divadlo Olomouc
               Kulturní klub Skuteč           300,- / 260,-

Neděle  3. 4.      P. I. Čajkovskij – LABUTÍ JEZERO
– 16 hod.            Severočeské divadlo opery a baletu
                           Ústí nad Labem 
                           Kulturní klub Skuteč          300,- / 260,-

Neděle  10. 4.    A. Dvořák – MŠE D DUR
– 16 hod.            Filharmonie Chrudim, PS Rubeš a PS Slavoj                                       
                           Kostel Nanebevzetí Panny Marie Skuteč  

150,- / 90,-   

Neděle 17. 4.     A. Vivaldi – ČTVERO ROČNÍCH OBDOBÍ
– 16 hod.            Ivan Ženatý a Barocco sempre giovane
                           Josefa Krečmera
               Poutní kostel v Luži – na Chlumku       250,- / 190,-

Středa 20. 4.      G. B. Pergolessi  - STABAT MATER 
– 18 hod.            Smyčcový kvartet Konzervatoře Pardubice
                           Pardubický dětský sbor Iuventus Cantans
                           Kostel Nanebevzetí Panny Marie Skuteč  

150,- / 90,-

Sobota 7. 5.       G. Verdi – REQUIEM
– 16 hod.            Filharmonie Hradec Králové
             Kulturní klub Skuteč          300,- / 260,-
 
Neděle 15. 5.     G. Verdi -  AIDA
– 16 h.             Severočeské divadlo opery a baletu
                           Ústí nad Labem
                Kulturní klub Skuteč          350,- / 290,-

 Do programu bude ještě doplněny dva koncerty Meziná-
rodní přehlídky dětských a mládežnických pěveckých sborů. 
Termín bude stanoven dle možností ZUŠ Skuteč a vystupu-
jících sborů.

Muzeum obuvi a kamene mezi 9      
nejlepšími projekty ROP Severovýchod

KRÁTCE
Rekonstrukce plynové 

sítě je nezbytná
 Město už  avizovalo, že jednotli-
vé ulice ve Skutči budou procházet 
generální rekonstrukcí plynového 
potrubí. Začít by se mělo pravděpo-
dobně v příštím roce ulicí Poršovou. 
Důkazem toho, že potrubí je skutečně 
ve špatném stavu, je havárie, ke které 
v říjnu došlo v ul. V. Nováka. 
Foto: V. Nováka

Výměna zásobního řadu 
na Štěpánově

 Pokud jste jeli po silnici mezi Ště-
pánovem a Zbožnovem, mohli jste si 
v minulých dnech všimnout činnosti 
Městských vodovodů a kanalizací, 
které zajišťovaly výměnu zásobního 
řadu pro Štěpánov a výtlačného řadu 
pro vodojem Štěpánov. Pracovníci 
MěVAK vyměnili celkem 840 m po-
trubí (dvě souběžná  potrubí po 420 
m) ve výkopu dlouhém rovněž 420 
m. 
 Celková cena investice činila cca 
700 tis. Kč. V předmětném úseku se 
objevovaly časté poruchy a výměna 
je součástí dlouhodobého plánu re-
konstrukce celé vodovodní sítě.

 Projížděje nebo procházeje 
Smetanovou ulicí nelze si nevšim-

nout toho, že postupně zmizely dva 
starší domy a tím se našim zrakům 

otevřelo nové 
p ros t r ans tv í . 
V dané lokalitě 
byl dlouhodobý 
problém s par-
kováním. S ním 
se potýkali ne-
jen obyvatelé 
přilehlých ulic 
(B. Němcové, 
Smila Flašky, 
Smetanova a 
Ry b i č k o v a ) , 
ale zejména ná-
vštěvníci měst-

ského muzea či městské knihovny. 
 Proto město využilo příležitosti, 
staré domy vykoupilo a zaplatilo 
jejich demolici. Stávající park a 
zeleň zůstane zachována.  Prostor 
čekají terénní úpravy, díky nimž 
bude zajištěn dobrý přístup k mu-
zeu. To poslední dobou sbírá jedno 
ocenění za druhým a díky novým 
expozicím jeho návštěvnost znač-
ně vzrostla.  
 V části vzniklého prostoru bude 
vybudována zpevněná plocha ur-
čená k parkování.  Proměnu bude-
me pochopitelně sledovat i redakč-
ním fotoobjektivem.

/bal/

Nový prostor v blízkosti muzea

 I díky pěknému podzimnímu počasí pokračují práce na stavbě sběrného 
dvora dodavatelem SKOS s.r.o. velmi rychle. Provozní budova už je posta-
vena a práce na komunikacích a zpevněných plochách pod sběrné nádoby 
a kontejnery právě probíhají. Bohužel však není provedena přípojka k el. 
soustavě, kterou realizuje společnost ČEZ. Bez ní není možné získat ko-
laudační souhlas a souhlas s provozováním Pardubického kraje. Jednání se 
společností ČEZ probíhají tak, aby provedení přípojky nenarušilo harmo-
nogram projektu.
 Plynule probíhá také fi nanční řízení projektu z dotace. Díky dobře na-
stavenému systému průběžných žádostí o platbu v Operačním programu 
Životní prostředí hradíme faktury dodavateli přímo z došlé dotace a ze 
spoluúčasti města vyčleněné v rozpočtu. Město tak na fi nancování projektu 
v hodnotě 4,3 mil. Kč nepotřebuje úvěr, ale jen cca 430 tis. Kč (10%) jako 
spoluúčast.
Nezbývá než doufat, že takto hladce proběhne i dokončení realizace, do-
dávka techniky a provoz zajišťovaný vítězem výběrových řízení společností 
AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o..                            Ing. Hana Broklová

Sběrný dvůr

 Hlavní aktivity projektu fi nan-
covaného z Evropského sociálního 
fondu už znají svého dodavatele. 
Řídící informační systém, systém ří-
zení dokumentace, analýzy pracov-
ních pozic a vzdělávání úředníků 
bude zajišťovat společnost VIG Net 
a. s. z  Prahy, která uspěla ve výbě-
rových řízeních. Tato společnost je 
součástí koncernu UNICORN ES, 
kterou vybudoval Vladimír Kovář 
a která patří k nejlepším fi rmám 
v České republice v oblasti řešení 
řízení podnikových systémů.
 Během listopadu dodavatel zahájí 
provádění analýzy vykonávaných 
činností jednotlivými pracovníky 
úřadu, návrh kompetencí, profi ly 
požadavků na jednotlivé pozice, vy-
hodnocení stávajících zaměstnanců 
a návrhy rozvojových a motivačních 
programů. Na základě zjištění na-
vrhne optimalizaci pracovního týmu 
a do konce února 2011 provede ak-
tualizace stávajících řádů a směrnic, 
případně vytvoření nových. 
 Do března 2011 dodavatel navrh-
ne metodiku řízení lidských zdrojů 
na základě provedených analýz ří-
dících procesů. Cílem je dosáhnout 
koncepčního řízení pracovníků, od-
stranění duplicit v řízení, zohlednění 
nutnosti použití různých stylů vede-
ní pro různé typy lidí.
 Výstupy analýz řídících procesů 
budou také podkladem pro nastave-
ní řídícího informačního systému, 
který bude zaveden do konce roku 

2010. Ten bude nástrojem pro řízení 
lidských zdrojů (samotných zaměst-
nanců) na úřadě, pro zadávání úkolů 
jednotlivým pracovníkům, kontrolu 
plnění úkolů nadřízeným pracovní-
kem, ale i mezi samotnými zaměst-
nanci, kteří spolu budou spolupra-
covat na daném úkolu. Bude také 
nástrojem pro vedení různých agend 
a procesů městského úřadu.
 Správu elektronických anebo 
digitalizovaných papírových doku-
mentů usnadní a zjednoduší systém 
řízení dokumentace, který bude 
integrován i s nástroji elektronické 
pošty a datové schránky. Toto by 
celé mělo vést i k postupné možnos-
ti nahlížet občanovi ve své “kauze“ 
s úřadem na všechny dokumenty, 
aniž by musel osobně úřad navštívit.
 V dubnu pak proběhne první 
kurz manažerských dovedností pro 
řídící pracovníky úřadu zaměřený 
na možnosti použití různých stylů 
vedení lidí, delegování, koučování 
a dále vedení porad a pracovních 
setkání.
 Projekt Zefektivnění řízení lid-
ských zdrojů na Městském úřadě 
ve Skutči se tedy dostává do reali-
zační fáze spojené se specifi ckými 
podmínkami operačního programu 
Lidské zdroje a zaměstnanost nejen 
na poli zadávání veřejných zakázek, 
publicity, podávání monitorovacích 
zpráv, ale především fi nancování.

Ing. Hana Broklová,
Radek Zeman

Zefektivnění řízení úřadu

 Je známo, že dlouhodobě usiluje-
me o zřízení Rychlé záchranné služby 
ve Skutči jako náhradu za zrušenou 
LSPP a jako pomoc celému Skuteč-
sku (včetně Lužska a Prosečska). 
 Město ofi ciálně nabídlo, po odsou-
hlasení v zastupitelstvu Pardubického 
kraje,  zainvestované pozemky (bý-
valé uhelné sklady) i pomoc s vý-
stavbou nového objektu. Zároveň 
byl odeslán ofi ciální dopis paní radní 
Tauberové, která je zodpovědná za 
zdravotnictví, v němž vyjadřujeme 
ochotu města pomoci této důležité 
věci.  

      Zdá se, že se konečně ledy hnuly. 
Obdrželi jsme dopis ředitele Rychlé 
záchranné služby Pardubického kraje 
MUDr. Svobody, ve kterém jsme byli 
vyzváni, abychom navrhli projek-
tanta a připravili projekty pro vypra-
cování studie a rozpočtu stavby. Na 
tuto výzvu jsme okamžitě reagovali a 
schůzka projektanta ing. arch. Křížka 
se zástupci záchranné služby ohled-
ně parametrů proběhla ještě koncem 
října. O jejich výsledcích a dalších 
krocích vás opět budeme informovat.

Pavel Novotný,
starosta

Skuteč začíná zpracovávat studii na stanici
rychlé záchranné služby

 Dne 20. září 2010 uplynulo 20 let od úmrtí bratra Křivského. V den výro-
čí uctili oldskauti památku položením kytice na hrob v Horní Krupé. 
 V sobotu 2. října 2010 se konal již patnáctý ročník Memoriálu. Samot-
ným závodům předcházela mše svatá za účasti většiny skautů a skautek. 
Následoval přesun ke koupališti, kde proběhlo slavnostní zahájení. Na 
startu se sešlo devět šestičlenných hlídek soutěžících ve dvou kategoriích. 
Závodníky na trati, vedené lesními cestami v Horkách, čekalo jedenáct vě-
domostních i dovednostních disciplín. Kromě skutečských hlídek potěšily 
účastí dvě hlídky střediska Chrast.
 Atmosféru závodů umocňovalo slunečné podzimní počasí probarvené 
zlatavým listím stromů. Také nasazení závodníků zaslouží obdivu. Nejenže 
nikdo v lese nezabloudil, ale i vysoký počet získaných bodů vypovídá o 
velké snaze všech.
 V odpoledních hodinách nastalo slavnostní zakončení s vyhlášením tolik 
očekávaných výsledků. V kategorii světlušek a vlčat se z prvenství rado-
vali Káňata II. oddílu Skuteč. Mezi skauty a skautkami zvítězili Pelikáni 
z Rané, II. oddíl Skuteč. 
 Dík patří činovníkům zajišťujícím hladký průběh Memoriálu i všem zá-
vodníkům.
                                 

Tradice Memoriálu
 Memoriál bratra P.Václava Křivského se zrodil u příležitosti 5. výročí 
jeho úmrtí. Touto akcí každoročně připomínáme osobnost, která se velkou 
měrou zasadila o skauting ve Skutči. 
P. Václav Křivský se v roce 1968 podílel na obnovení činností Junáckého 
střediska ve Skutči. O rok později byl vůdcem tábora II. oddílu na Javorku                
u Jimramova. Ještě téhož roku úspěšně absolvoval Duchovní lesní školu. 
Tábora v roce 1970 se již z politických důvodů účastnit nemohl.
 Po dvaceti letech nuceného útlumu se stal v roce 1990 opět hybnou silou 
při obnovení činnosti Junáka ve Skutči a okolí, které připadalo pod jeho 
duchovní správu. Po celá léta pronásledování a ústrků zůstal věrný skaut-
skému slibu        a ideálům skautingu. K velkému zármutku opustil naše 
řady 22. září 1990.
 Čest památce bratru, jehož odkaz nechť je předáván dalším generacím 
bratří a sester sjednocených v organizaci Junák.

Ladislav Kovárník – Čára

Memoriál bratra P. Václava Křivského

 Pro velký zájem o toto představení odbor kultury a školství připomíná, že 
předprodej zbylých vstupenek bude zahájen v pondělí 22. listopadu 2010. 
Oproti běžným hodinám předprodejů si tentokrát můžete pro vstupenky při-
jít již od 7.30 hodin.

Předprodej Hrdý Budžes

 O tom, že Městské vodovody a 
kanalizace získaly dotaci na vybu-
dování tolik potřebné kompostárny, 
jsme už několikrát informovali. 
Nyní již začaly stavební práce a tak 
vám chci podat podrobné informace 
o fi nancování, výběrových řízeních 
a zhotovitelích celé akce.
 Celou akci jsme rozdělili a 
zvlášť probíhalo výběrové řízení 
na stavební část a na dodavatele 
strojů a technologie. Pokud jde o 
stavební část, zde se stala vítězem 
fi rma HOLD, s.r.o. Orel, v celko-
vé hodnotě 2,064 mil. Kč, přičemž 
předpokládaná cena stavby byla 3,1 
mil. Kč. Jak vidíte, došlo k úspoře 

více jak 1 mil. korun, který bude 
přesunut do části technologické. 
Tam jsme chtěli zachovat maxi-
mální kvalitu a účelnost všech 
nakupovaných strojů a došlo zde 
k navýšení z původní předpokláda-
né ceny 4,532 mil. Kč na 5,9 mil. 
Kč. Nutno říci, že oproti původ-
nímu projektu zpracovanému pro 
žádost, došlo ke konfrontaci mezi 
odborníky ohledně projektantem 
naplánovaných strojů. Ti se v zá-
věru diskuze  jednoznačně shodli 
na tom, že původní projekt musí 
být přehodnocen a všechny stroje a 
zařízení vybrány zejména s přihléd-
nutím k jejich funkčnosti. Celkově 

nás kompostárna vyjde na 8,209 
mil. Kč, z toho nezpůsobilé výdaje 
činí 231 tis. Kč a dotace 7, 18 mil. 
Kč. Vlastní zdroje MěVAK, s.r.o. 
dosahují výše 1 mil. Kč. Výběrové 
řízení na technologickou část vy-
hrála fi rma ENERGREEN CZ s.r.o. 
Přerov za výše uvedenou částku 5,9 
mil. Kč. 
 Stavební práce již byly zaháje-
ny, a to sejmutím kufru (podkladní 
vrstvy pod zpevněnou plochou) a 
navážením a hutněním zeminy (cca 
3000m3). Podkladní vrstvy chce-
me dokončit ještě v letošním roce. 
Z technologie plánujeme nakoupit 
v letošním roce pouze traktor a 
zbytek bude dodán na jaře příštího 
roku. Zahájení provozu kompostár-
ny plánujeme na květen – červen 
roku 2011. 

za MěVAK, s.r.o. Pavel Novotný

Dodavatelé kompostárny jsou vybrániDodavatelé kompostárny jsou vybráni
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Stalo se v listopadu před 50 letyStalo se v listopadu před 50 lety
 Hovory s občany konané dne 24. listopadu v zasedací síni St. spořitelny 
zahájil tajemník s. V. Bakeš. Přivítal všechny přítomné a seznámil občany 
s dokumentem o rozvoji služeb MěstNV pro třetí pětiletku s přihlédnutím 
k současnému stavu poskytovaných služeb. Informováni byli též o zřízení 
Komunálního podniku MěstNV ve Skutči s podrobnou náplní jednotlivých 
oborů. 
 V diskuzi uvedl s. Kacafírek nedostatek zboží v některých prodejnách: 
na prodejně s. Bartošové není modrá sypkovina, dámská šatovka, plášťo-
vina, přehozy a fl anelové pokrývky. Ve Zdaru nejsou kočárky a tříkolky, 
v Galanterii nejsou jehly a špendlíky. V Elektře nejsou ke koupi ledničky, 
televize, elektrické sporáky, dvouplotýnkové vařiče, vypínače do zdi, jízdní 
kola pánská i dámská a mopedy. V textilní prodejně s. vedoucí Šidákové  
nejsou punčochové kalhoty, dívčí soupravy, vesty, pulovery, pyjama, tepláky, 
popelinové košile, nátělníčky, valchované bundy. V prodejně Oděvy nejsou 
manšestrové kalhoty a pracovní obleky, v n.p. Kniha je nedostatek dětské 
literatury, v Pramenu není hrách, čočka, fazole, mák, je nedostatek čokolády, 
trvanlivého pečiva, neslazeného mléka, čokoládových kolekcí atd. V Narpě 
je špatný rozvozní plán – nejsou ubrousky, toaletní papír, tužky, pastelky, 
sešity, odkládací desky a jiné zboží. 
 Za Pramen bylo uvedeno, že v prosinci bude dostatek všeho zboží, kromě 
čokoládových cukrovinek. Jižní plody budou v takovém množství jako loni.

Nový okres Chrudim 
 Vznikl sloučením okresu Chrudim, Hlinsko a částí okresů Polička,  
Čáslav a Vysoké Mýto. Měří 1.029,6 km² a má 109.500 obyvatel. V okresu 
je 215 obcí. Okresní město Chrudim. V okrese pracují dva domy osvěty a 
dvě divadla (Chrudim a Hlinsko), 36 kin místních národních výborů a 84 
kina osvětových zařízení. Ve všech obcích jsou místní lidové  knihovny, 
83 národních škol, 27 osmiletých středních škol, 4 jedenáctiletky a 7 od-
borných škol.

Kulturně – osvětová činnost 
 Dne 26. listopadu účinkoval Rubeš v rámci programu okresní slavnosti 
písní v Heřmanově Městci. Mezi všemi účinkujícími byl náš sbor Rubeš 
vítán jako nejvzácnější a nejlepší sbor okresu Chrudim a sklidil opravdu 
největší úspěch.

Hovory s občany  24. 11.

 Diskuze k problémům v zásobování probíhala i v Botaně.

 Fotografi i z interiéru obchodů v roce 1960 nemáme, tato pochází 
až r. 1979 kdy se otevřela nová prodejna potravin na sídlišti.

 V roce 1961 probíhala stavba družstevní bytovky v ul. ČSA.

Železniční neštěstí
u stanice Stéblová

 Kronikář zde zapsal tiskovou 
zprávu vlády, která informovala o 
mimořádném neštěstí, kdy 14. lis-
topadu ve večerních hodinách při-
šlo po srážce dvou osobních vlaků 
o život 110 lidí a dalších 106 bylo 
zraněno. Příčinou srážky nedale-
ko Pardubic bylo hrubé porušení 
základních pravidel železničního 
provozu.

zapsal kronikář Josef Gruber, 
z kroniky vybral Libor Aksler
 V prosinci roku 1959 došlo 
k požáru v Knize v ul. V. No-
váka.

 Ve dnech 11. – 15. 10. 2010 
se uskutečnil projektový týden 
v rámci projektu „Máme dveře 
dokořán“. Průběh celého týdne 
byl zaměřen na environmentální 
výchovu.
 Jednou z hlavních součástí pro-
jektového týdne byly i práce na 
vybudování hmatového chodníč-
ku. Jednotlivé díly výseče budou 
naplněny rozmanitým materiálem. 
Jde především o přírodní materiál, 
např. šišky, mech, kamínky, kůra, 
štěpky, písek, větší kameny, štěrk. 

Materiál bude možno obměňovat 
vzhledem ke klimatickým pod-
mínkám a k tematickým potřebám 
pedagogů. Hmatový chodníček 
bude po dokončení především 
sloužit: k procvičování jemné i 
hrubé motoriky, k zdokonalování 
smyslového vnímání, pro hmato-
vé hry (zapojení dlaní a chodidel), 
k rozvoji tvořivosti a fantazie, k 
rozvoji spolupráce mezi dětmi a 
dalším činnostem dle aktuálních 
potřeb žáků.
 V rámci předprofesní přípravy 

se žáci osmého a devátého ročníku 
účastnili exkurze v SOU Chvale-
tice. Zde se jim představily jed-
notlivé učební obory, seznámili se 
s prostředím učiliště     a podmín-
kami pro studium. Také se zde se-
tkali i s bývalými žáky naší školy, 
kteří zde úspěšně studují. 
 Ve čtvrtek 14. 10. se konal 
hlavní projektový den, při kterém 
jako již tradičně spolupracovali 
žáci OU Chroustovice s žáky naší 
školy. Poprvé se do těchto aktivit 
zapojili i žáci devátého ročníku ze 

ZŠ Komenského. V průběhu dne 
si žáci vyzkoušeli některé práce 
typické pro učební obor truhlář, 
zámečník a zedník. S truhláři si 
žáci vyrobili krmítka a budky 
pro ptáčky, u zámečníků vyrábě-
li napichovací jehly na odpadky                         
a u zedníků si vyzkoušeli jednotli-
vé druhy vazby z dřevěných cihel 
a velkým zpestřením byla možnost 
si vyzkoušet omítání zdi (zahradní 
gril, který byl vybudován při mi-
nulých projektových týdnech).

dokončení na str. 7

 Tento již III. cyklus je připraven pro 
budoucí prvňáčky a jejich rodiče. Jeho 
cílem je usnadnit a zpříjemnit dětem 
příchod do školy.
 Naše „Školička“  se zaměří na 
rozvíjení schopností důležitých pro 
zvládnutí čtení, psaní a počítání, na 
dovednosti rozvíjející hrubou a jem-
nou motoriku, prevenci počátečních 
obtíží při nástupu do první třídy a prevenci poruch učení.
 A co Vás čeká? Děti si především vyzkoušejí, jak to ve škole chodí, ne-
násilně se seznámí se školním prostředím, zahrají si zajímavé hry, namalují 
pěkné obrázky, naučí se nové básničky a písničky, poznají nové kamarády. 
Zkusí si práci s  počítačem a interaktivní tabulí. Rodiče budou moci své děti 
sledovat při jejich činnosti, popřípadě jim i trochu pomáhat.
 Setkání proběhnou pravidelně každou druhou středu v měsíci od 15.00 – 
do 16.00 hodin v budově školy.
 První setkání se uskutečnilo 13. října 2010 a všichni, kteří se chystají příští 
rok do školy, jsou  srdečně zváni.
Program jednotlivých setkání: 

13. 10. 2010 - seznámení  s prostředím školy, správné držení tužky
10. 11. 2010 - kouzelná tabule, poznáváme barvy
  8. 12. 2010 - rozvíjíme řečové schopnosti, hrajeme si se slovy, vánoční
                        tvořivá dílna
12. 1. 2011 - učíme se soustředit, být pozorní, setkání s hudbou
  9. 2. 2011 - pracujeme ve skupinách, poznáváme kamarády
16. 3. 2011 - hrajeme si  a soutěžíme, cvičíme pro zdraví
13. 4. 2011 - trénujeme uvolňovací cviky, kreslíme a malujeme pro radost,
                      velikonoční tvořivá dílna
11. 5. 2011 - začínáme s matematikou, správné názvy geometrických tvarů
                      Slavnostní zakončení „Školičky“
15. 6. 2011 - informativní schůzka pro rodiče budoucích prvňáčků naší školy

Podrobnější informace Vám kdykoliv rádi poskytneme
na telefonních číslech:

 469 350 210,  736 481 149. Celý cyklus bude zdarma.
Účast není ničím podmíněna.

Prosíme, přezůvky s sebou. Těšíme se na setkání s Vámi a  Vašimi dětmi
Mgr. Jiří Navrátil - ředitel ZŠ Komenského ve Skutči

Základní škola Komenského ve Skutči
pořádá cyklus

ŠKOLA NANEČISTO

Projektový týden ve speciální základní škole

 Čas ubíhá velmi rychle a nyní začal již třetí měsíc nového školního roku. 
Chtěla bych vás proto seznámit s nejnovějšími událostmi na naší základní škole. 
Pokusím se stručně shrnout to nejdůležitější. 
 V současné době jsme zapojeni do několika grantových projektů. Naše škola 
dlouhodobě získává fi nanční prostředky na sportovní aktivity a sportovní vy-
bavení. Díky tomu můžeme organizovat mnohé sportovní akce, máme vybavení 
i pro netradiční sporty jako jsou například baseball nebo lakros, intenzivně se 
věnujeme fl orbalu a vybíjené.
 Několikrát se nám podařilo zajistit z grantů fi nance na preventivní Go kurzy 
pro žáky druhého stupně. Tyto kurzy jsou součástí našeho školního vzdělávacího 
programu. 
 Již druhým rokem spolupracujeme se skutečskou speciální základní školou na 
projektu „Máme dveře dokořán“. Využíváme poradenské služby, zkušenosti v 
oblasti péče o žáky se speciálními vzdělávacími potřebami tak, abychom mohli 
zajistit vysokou úroveň péče o tyto žáky i na naší škole, účastníme se projekto-
vých dní,… 
 Zapojili jsme se do grantového projektu Hospodářské komory Pardubické-
ho kraje „Volba povolání“ . Tento projekt je přednostně určen žákům osmých 
a devátých tříd a klade si za cíl podpořit zájem žáků o technické obory. Díky 
tomu (kromě toho, že se každoročně podíváme do provozu v Botasu Skuteč) 
jsme již měli možnost zdarma navštívit fi rmu Foxconn a Synthesii v Pardubicích. 
A pro letošní školní rok nám byly hospodářskou komorou schváleny exkurze do 
skláren Bohemia Crystal v Poděbradech a automobilových závodů TPCA Czech 
v Kolíně. 
 Navázali jsme spolupráci s Centrem pro inkluzivní vzdělávání v Hradci 
Králové, díky němuž mají žáci, ale i rodiče naší školy k dispozici služby psycho-
loga, sociálního pedagoga a sociálního pracovníka. Získáme také nové kvalitní 
vybavení pro naši logopedickou poradnu, která byla otevřena v prosinci roku 
2009. Poradnu vede Mgr. Lucie Zástěrová (absolvovala pětileté studium speci-
ální pedagogiky a logopedie). V loňském roce poradnu navštěvovalo 13 dětí, 
v letošním máme prozatím dalších 12 klientů. Naše spolupráce s CPIV Hradec 
Králové je zaměřena také na práci s talentovanými a mimořádně nadanými žáky. 
Rádi bychom využili této příležitosti a obohatili své zkušenosti o nejnovější po-
znatky z této oblasti. 
 Na naší škole věnujeme pozornost rozvoji žáků v mnoha oblastech. Již rok 
funguje keramická dílna Sluníčko. O krásných výrobcích, které zde vznikly 
pod vedením paní učitelky Jarmily Roučkové, jste se sami mohli několikrát pře-
svědčit. V tomto roce nově nabízíme keramický kroužek pro rodiče s dětmi, 
pokud budete mít zájem, zavolejte na telefonní číslo 736  481 149.
 Od září probíhá na naší ZŠ výuka karate, minitaneční, několik kroužků 
fl orbalu, vybíjená a nově hodiny aerobiku. Již v loňském školním roce jsme 
zaměřili zvýšené úsilí na práci s žáky talentovanými, případně mimořádně nada-
nými a na rozvoj jejich nadání ve vyučování, ale především mimo něj. Žáci mají 
možnost navštěvovat pěvecký kroužek, věnovat se matematice (Matematika 
pro chytré hlavy, Matematika trochu jinak), dalším přírodovědným oborům 
(Mladí badatelé, Hlava roku), rozvoji literárního nadání (Trocha poezie niko-
ho nezabije, Redakce školního časopisu TAJFÍK – s odborným dohledem), 
výtvarným činnostem nejen v keramické dílně, cizím jazykům (Školní minio-
lympiáda v anglickém, německém a ruském jazyce, Angličtině pro pokro-
čilé – zaměřené na mluvený a psaný projev). Nově můžeme nabídnout kroužek 
fotografovaní s výukou digitálního zpracování fotografi í. Kroužky, které na 
naší škole mají již svou tradici, byly otevřeny i v tomto roce. Jejich aktualizovaný 
seznam (jedná se celkem o 23 kroužků) je uveřejněn na webových stránkách 
školy. Rovněž pokračují „sportovní přestávky“ v tělocvičně školy (4 x týdně).
 Třetím rokem běží na Základní škole Komenského úspěšný projekt „Škola 
nanečisto“, určený předškolákům a jejich rodičům. 
 Stále se snažíme vymýšlet nové a nové aktivity (a pokračujeme v osvědče-
ných) tak, aby se děti u nás ve škole cítily dobře a získaly co nejvíce užitečných 
poznatků, zkušeností a informací. V tomto školním roce jsme již připravili ně-
kolik akcí, z nichž bych ráda uvedla Den v přírodě (postřehový závod, zásady 
první pomoci, mimořádné události, nácvik evakuace), zeměpisné a dějepisné 
exkurze do blízkého okolí, projekt nazvaný „Etiketa“ (zásady slušného chování, 
stolování,…), exkurzi vybraných žáků do Osvětimi, do Brna na výstavu „Šan-
gri-la“ (o životě pod vrcholky Himalájí), exkurzi do Poličky s názvem „Výpra-
va do středověku“, Dušičkovou noc,… Zúčastnili jsme se několika kulturních 
a osvětových programů v Kulturním klubu Skuteč, v městském muzeu a sami 
pozvali hosty přímo do školy.
 V listopadu se chystáme na interaktivní výstavu do Žďáru nad Sázavou „Po-
znávej se“ (výstava je pořádána ve spolupráci s IQ centrem Liberec), připra-
vujeme vánoční výstavu (ve dnech 13. a 14. prosince 2010), na kterou vás 
srdečně zveme, a na jaře 2011 oslavíme 100. výročí založení Základní školy 
Komenského ve Skutči. Budeme velmi rádi, když se společně s námi zapojíte 
do chodu naší školy.
 Na závěr mi dovolte, abych poděkovala paní učitelce Marii Novotné, která 
odešla do důchodu, za dlouhodobou kvalitní pedagogickou práci, kterou pro naši 
školu odvedla. Děkujeme.
 Rovněž chci poděkovat všem svým kolegyním a kolegům za jejich nadšení a 
mimořádnou pracovitost, s níž se vrhají do dalších a dalších úkolů. Děkuji.                                    

za ZŠ Komenského Mgr. Ivana Nováková
Podrobnější informace, včetně fotografi í,

naleznete na www.zskomenskeho-skutec.cz

Školní rok 2010/2011 na ZŠ Komenského
aneb Co je u nás nového?

 O tom, že na Speciální základní škole ve Skutči myslí název svého gran-
tového projektu „Máme dveře dokořán“ doopravdy, jsme se mohli už mno-
hokrát přesvědčit. Paní ředitelka Mgr. Eva Rybenská nás totiž pravidelně zve 
na různé zajímavé akce, které v rámci projektu pořádají. V říjnu 2010 jsme 
přijali pozvání na další z nich. Chlapci z deváté třídy se během dopoledne 
seznámili hned se třemi řemesly. V jednotlivých dílnách – truhlářské, zá-
mečnické a zednické si vyzkoušeli některé pracovní postupy a vyrobili si 
jednoduché výrobky, které si pak pyšně odnášeli domů.
 Za možnost zúčastnit se tohoto projektu s názvem „Pracovní dílny“ děku-
jeme a těšíme se na další setkání.

více fotografi í a reakce žáků naleznete na www.zskomenskeho-skutec.cz
za ZŠ Komenského Mgr. Ivana Nováková

Spolupráce se Speciální základní školou ve Skutči



SKUTEČSKÉ NOVINYSTRANA 4

U S N E S E N Í

Rada města schvaluje:
01/094
Rozhodnutí o výběru 
nejvýhodnější nabídky pro za-
kázku „Provozování sběrného 
dvora ve Skutči“, zadanou ve 
zjednodušeném podlimitním 
řízení, dle přílohy.
02/094
Žádost ředitele ZŠ Komenského 
o použití rezervního fondu, dle 
přílohy.
03/094
Žádost ředitelky Školní jídelny 
Osady Ležáků o čerpání rez-
ervního fondu, investičního fon-
du a fondu odměn, dle přílohy.
04/094
Nařízení odvodu odpisů na rok 
2010 – MŠ Poršova, Skuteč, 
dle přílohy.
05/094
Žádost pana Z. Tlučhoře, 
Skuteč 917 o rozšíření nájemní 
smlouvy k bytu č. 29 v domě čp. 
917 s platností od 1.10.2010, 
dle přílohy.
06/094
Výpověď dohodou z nájem-
ního poměru paní Žanetě 
Toráčové k bytu č.3 v domě čp. 

377 Skuteč, Palackého náměstí 
k 31.10.2010, dle přílohy.
07/094
Podmínky k pronájmu bytu č.3 
o velikosti 1+1 v domě čp. 377 
Skuteč, Palackého náměstí na 
dobu určitou jednoho roku, dle 
přílohy.
08/094
Zvláštní užívání místní komu-
nikace z důvodu provádění 
pokládky plynovodního potrubí 
v ulici Poršova ve Skutči parc. 
č. 2468/4, ozn. pasportu 
komunikací 7c , kterou bude 
provádět firma  LBtech a. s., 
Litomyšl dle přílohy.
09/094
Umístění transformační stanice 
na parcele k.č. 721/1 v ma-
jetku města Skuteč, dle přílohy.
10/094
Čerpání rozpočtu města za ob-
dobí I.-VIII./2010, dle přílohy.
11/094
Prodloužení pronájmu pozemk-
ové parcely č. 399/2 o výměře 
20m2 na dobu určitou do 
1.10.2010 do 31.3.2011 za 
stejným podmínek pro Kamilu 
Valentovou, Skuteč, dle přílohy.

z 94. zasedání rady města konaného
dne 1. 10. 2010 na MěÚ ve Skutči

Rozpis pohotovostních služeb stomatologů
POHOTOVOSTNÍ SLUŽBY JSOU OD 9 DO 13 HODIN

Listopad
6.11. Sobota MUDr. Lubomír Pecháček Miřetice 31 Zdravotní středisko
7.11. Neděle MUDr. Lubomír Pecháček Miřetice 31 Zdravotní středisko
13.11. Sobota MUDr. Jiří Janovský Hlinsko Wilsonova 590 
14.11. Neděle MUDr. Jiří Janovský Hlinsko Wilsonova 590 
17.11. Středa - Státní svátek MUDr. Jan Konývka Hlinsko Poličská 444 ETA Hlinsko
20.11. Sobota MUDr. Eva Krejčí Krouna 350 
21.11. Neděle MUDr. Eva Krejčí Krouna 350 
27.11. Sobota MUDr. Zdeněk Dvořáček Hlinsko Husova 64 
28.11. Neděle MUDr. Zdeněk Dvořáček Hlinsko Husova 64 

Prosinec
4.12. Sobota MUDr. Michael Chlud    Skuteč Smetanova 842 
5.12. Neděle MUDr. Michael Chlud    Skuteč Smetanova 842 
11.12. Sobota MUDr. Zdeněk Dvořáček Hlinsko Husova 64 
12.12. Neděle MUDr. Zdeněk Dvořáček Hlinsko Husova 64 
18.12. Sobota MUDr. Zdena Janovská Trhová Kamenice Hlinecká 64 
19.12. Neděle MUDr. Zdena Janovská Trhová Kamenice Hlinecká 64 
20.12. Pondělí MUDr. Zuzana Hejlová Skuteč Smetanova 315 
21.12. Úterý MUDr. Libor Bačkovský Hlinsko Družstevní 1401 
22.12. Středa MUDr. Helena Seyčková Hlinsko Nádražní 548 Poliklinika Hlinsko
23.12. Čtvrtek MUDr. Josef Cimburek Skuteč Tyršova 386 
24.12. Štědrý den MUDr. Yvona Chludová Skuteč Smetanova 315 
25.12. 1. svátek vánoční MUDr. Jiří Janovský Hlinsko Wilsonova 590 
26.12. 2. svátek vánoční MUDr. Jan Konývka Hlinsko Poličská 444 ETA

70 let
 Miloslava Loukotová, Havlíčkova

75 let
 Jiří Hrnčíř, Zhoř

80 let
 František Pícha, Štěpánov
 Stanislava Gruberová, Sadová
 Lubomír Bohuněk, V.Nováka
 Julie Syrová, Smetanova
 Jan Eis, Radčice

85 let
 Jarmila Jílková, Smetanova
 Květa Vodehnalová, Husova

SBOR PRO OBČANSKÉ ZÁLEŽITOSTI 
- ŘÍJEN 2010 -

ŽIVOTNÍ JUBILEA OSLAVILI

U S N E S E N Í

Rada města bere na vědomí:
01/095
Program festivalu Tomáškova 
a Novákova hudební Skuteč 
2011, dle přílohy. 

Rada města schvaluje:
02/095
Smlouvu o poskytnutí dotace na 
činnost a provoz Turistického 
informačního centra Skuteč,  
Rybičkova 364, 539 73 Skuteč, 
z rozpočtových prostředků 
Pardubického kraje ve výši             
45 711,- Kč, dle přílohy.
03/095
Projekt Regenerace letního spor-
tovního areálu ve Skutči, kdy 
žádost o dotaci a případnou  
realizaci zajistí  FC Junior 2007 
o.s., dle přílohy.
04/095
Smlouvu o výpůjčce pozemků 
mezi Městem Skuteč a FC Junior 
2007 o.s. Skuteč, dle přílohy.
05/095
Nový platový výměr ředitele 
SeniorCentra Skuteč, dle 
přílohy. 
06/095
Změnu položkového rozpočtu, 
dle přílohy.
07/095
Žádost společnosti GRESIN-
INVEST s.r.o., Na Vypichu 6, 
Praha 6 o souhlas s uložením 
inženýrských sítí do pozemků 
v souvislosti s přípravou 
výstavby Obchodního centra 
Skuteč, dle přílohy.

08/095
Smlouvu o nájmu nebytových 
prostor mezi Městem Skuteč a 
Městskými sportovišti, s.r.o.,            
dle přílohy.
09/095
Prodloužení nájemní smlouvy 
panu J. Malínskému ul. B. 
Němcové 317, Skuteč do 31. 
12. 2010,              dle přílohy.
10/095
Žádost pana L. Bednáře, Skuteč 
915 o ukončení nájemní sm-
louvy k bytu č. 5 dohodou,                   
dle přílohy. 
11/095
Přidělení bytu č. 5 o veliko-
sti 1+1 ve Skutči čp. 915 v ul. 
Družstevní, paní E. Andrlové, 
Skuteč čp. 202 na dobu určitou 
jednoho roku, dle přílohy.
12/095
Přidělení bytu č. 20 o ve-
likosti 1+2 ve Skutči čp. 933 
v ul.B.Němcové, paní J. Vodové, 
Skuteč čp. 849 na dobu určitou 
jednoho roku, dle přílohy.
13/095
Odpis nepotřebného dlouhodo-
bého hmotného majetku, dle 
příloh.

Rada města neschvaluje:
14/095
Prodloužení nájemního poměru 
k bytu č. 5 o velikosti 1+0 
v domě Skuteč čp. 317, ul. B. 
Němcové panu J. Letáčkovi, dle 
přílohy.

z 95. zasedání rady města konaného
dne 11. 10. 2010 na MěÚ ve Skutči

Mezi skutečské občany byly slavnostně přivítány tyto děti:
 Jan Hrubeš, Družstevní
 Aneta Hamanová, Sládkova
 Matyáš Hřebík, Příčná

 Zlatou svatbu – 50 let trvání manželského svaz-
ku oslavili  manželé Václav a Marta Beránkovi ze 
Skutče ČSA a dále manželé František a Miluše Pe-
trákovi ze Skutče, ul. Tylova.
 Oběma manželským párům ještě jednou přejeme 
mnoho společných let ve zdraví a spokojenosti.

 Adventní období se nezadržitelně blíží a s ním také naše tradiční 
vánoční výstava. Budete překvapeni, jak šikovné ruce naši senioři 
mají. Odnést si můžete nejenom inspiraci, ale i vánoční dekorace, 
které zakoupíte za symbolické ceny. 
 Výstava proběhne před první adventní nedělí, od pátku 26. 
do neděle 28. listopadu, vždy od 9 do 18 hodin ve spojovacím 
krčku mezi našimi budovami.
 Své výrobky zde představí také děti ze základní školy v Luži. 
Přijďte se k nám podívat a odnést si kousek vánoční atmosféry do 
Vašich domovů.

     Mgr. Linda Bodláková, SeniorCentrum Skuteč

Vánoční výstavaVánoční výstava
v SeniorCentru Skutečv SeniorCentru Skuteč

 Brašnu, kterou vidíte na snímku z konce šedesátých let – botaňáci, pro-
síme, podívejte se po ní!!!  Kromě toho platí náš stálý zájem o fotografi e 
z éry Botany.
 Druhou věcí, o kterou Vás prosíme, jsou lyže z osmdesátých let s vázá-
ním na skeletovou obuv – lyžáky (viz snímek). Lyže mohou být i bez hůlek, 
může být klidně i jeden kus.

 Děkujeme. V muzeu 
jsme každý den od 9 
do 17 hodin, věci mů-
žete donést, nebo zde 
zanechat svůj kon-
takt – přijedeme. Tel. 
469 350 131, mobil 
731 557 478. 

Libor Aksler

se na internetu můžete podívat na okolí svého domu před 50        
a více lety? Česká informační agentura životního prostředí tento 
rok zahájila provoz vebových stránek, které mapují kontamino-
vaná místa na území České republiky. Pro vyhledávání starých 
ekologických zátěží v krajině a pro možnost porovnání je na 
těchto stránkách kompletní současná ortofotomapa území ČR     
a současně je zde naprosto unikátní ortofotomapa pořízená 
z prvního celoplošného leteckého snímkování z 50. let 20. st. 
a částečně i z let 1937-1938. Mapu lze velice snadno ovládat, 
posunovat a zvětšovat a navíc máte možnost přepínat mezi his-
torickými snímky a nedávnou současností. Adresa stránek je:
http://kontaminace.cenia.cz/                                                                            MUZ

Muzeum hledá
do sbírek

Víte že...Víte že...

 Speciální základní škola se během let-
ních prázdnin proměnila ve staveniště. 
Důvodem byla štědrá fi nanční dotace 
Krajského úřadu Pardubického kraje ve 
výši jednoho milionu korun. Díky ní do-
šlo ve škole k výměně již z velké části 
špatně těsnících nebo nefunkčních oken a 
dveří, k rekonstrukci sociálního zařízení a 
k opravě fasády školní budovy. Dále pro-
běhla rekonstrukce prostor speciálně peda-
gogického centra včetně nového vybavení 
psychologické poradny. Speciálně peda-
gogické centrum bylo nově instalovanou 
dřevěnou přepážkou odděleno od prostor 
školních tříd. 
 Žáci se začali učit v nové učebně in-
formatiky vybavené nově pořízeným mo-

derním zařízením ICT. To bylo, společně 
s nově vybudovaným venkovním dláždě-
ným prostranstvím rozšiřujícím pracovní 
dílnu do prostor školního dvora, hrazeno 
z prostředků Evropského sociálního fon-
du. Z téhož zdroje bylo zakoupeno nové 
vybavení pracovní dílny – soustruh, slou-
pová vrtačka a sady ručního nářadí. Ihned 
vzápětí po zakoupení a instalování si nové 
zařízení vyzkoušeli žáci naší školy společ-
ně s žáky ze Základní školy Komenského 
a studenty Středního odborného učiliště 
v Chroustovicích. 
      Chcete-li vše vidět a prohlédnout si, 
přijďte se k nám podívat. Rádi vás uvidí-
me.                                      Eva Rybenská,

Speciální ZŠ Skuteč.

Rekonstrukce ve speciální základní škole
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Český svaz bojovníků za svoboduČeský svaz bojovníků za svobodu
umožnil žákům škol navštívit Osvětimumožnil žákům škol navštívit Osvětim

 Zbytek jednoho z velkých krematorií v Birkenau. Principem celé 
„továrny na smrt“ bylo usmrtit a spálit tisíce lidí v co nejkratší době. 

 Podmínky pobytu v dřevěných barácích, které byly v podstatě 
stájemi, byly víc než žalostné. V zimě mráz, v létě nesnesitelné horko           
a celoročně věčně hladové krysy. 

 Vykonat potřebu bylo možné jen 2x za den a to během 2-3 minut      
– opět v otřesných podmínkách. 

 Několik pecí na spalování těl se zachovalo v menším táboře. Velká 
krematoria nacisté před koncem války zbourali ve snaze zakrýt, co se 
v nich odehrávalo.

 Památku obětí v Osvětimi 
uctili zástupci ZŠ Smetanova         
a ZŠ Komenského ze Skutče, ZŠ 
Luže a ZŠ U Stadionu Chrudim, 
ČSBS i ostatní účastníci prohlíd-
ky položením květinového věnce 
u pomníku z českým textem (viz. 
menší foto).

 Žena, která při nástupu do Osvětimi s výškou kolem 170 cm vážila 
72 kg. Po 3 měsících její váha klesla na 23 kg (viz. foto).

 Žalostný pohled na dětské oběti. Žalostný pohled na dětské oběti.

 V letošním roce jsme si připomněli už 65. výročí ukončení II. světové 
války. Veřejnost, školy, média i naše politická reprezentace – ti všichni se 
snaží, aby se na minulost nezapomnělo a i nejmladší generace si uvědo-
movala, jaké máme štěstí, že žijeme v míru. Není to samozřejmost a není 
to jen fráze, jakkoli by to mohlo po desetiletích komunistické propagan-
dy někomu znít. Jak historie prokázala, stačí pár demagogických agresorů 
a vše se může zvrtnout. 

Válka je minulostí, varování zůstává
 Sebelepší výklad učiva, kniha nebo vyprávění nemůže dosáhnout takové-
ho efektu, jako je osobní zážitek v podobě návštěvy koncentračního tábora. 
V tomto směru je velkým přínosem, že ve Skutči pracuje organizace Čes-
kého svazu bojovníků za svobodu. Ta, ve spolupráci s okresní organizací 
v Chrudimi a pod vedením skutečského předsedy p. Josefa Novotného pro 
žáky ZŠ ze Skutče, Luže, Proseče a Chrudimi pravidelně organizuje zájez-
dy do Terezína. To je možná běžná záležitost v rámci celé ČR. Naprosto 
výjimečnou a ojedinělou příležitostí však bylo to, že žáci uvedených škol 
mohli díky aktivitám ČSBS absolvovat v září t.r. zájezd do Osvětimi. Zdejší 
koncentrační a vyhlazovací tábor byl vyhlášený jako jedno z nejkrutějších 
míst ve III. říši. 

Tábory v Osvětimi měly rozlohu téměř 200 hektarů
 Osvětim (německy Auschwitz) je menší město  v jižním Polsku, počtem 
obyvatel srovnatelné se Skutčí. Za druhé světové války bylo přičleněno 
k Německé říši a z původních kasáren zde v r. 1940 vznikl koncentrační tá-
bor – Auswitz I. Hlavním důvodem vzniku z počátku nebylo masové vyhla-
zování, ale nejdříve jen potřeba uvěznění velkého počtu Poláků. Kapacita 
tohoto tábora s rozlohou asi 18 ha byla kolem 15-20 tisíc vězňů, kteří žili 
(resp. přežívali a v důsledku nemocí a vysílení umírali) ve velkých zděných 
barácích. 
 Podmínky k pobytu byly otřesné, ale ještě mnohem horší byly v dal-
ším táboře, který byl o dva roky později postaven již jako vyhlazovací. 
Auschwitz II – Birkenau (polsky Březinky, což byl název jedné ze 6 zbou-

raných původních vesnic) se rozkládal na území 170 ha. Už jen několik 
baráků bylo zděných, zbytek byly dřevěné stáje. Kapacita tohoto tábora, ve 
kterém nacisté realizovali svůj plán tzv. "konečného řešení židovské otáz-
ky", dosáhla 90 tisíc vězňů a postavit ho museli sovětští váleční zajatci.
 Přímo do vyhlazovacího tábora vedly koleje. Dlouhý perón byl místem, 
kde lidé z transportů často po několika týdnech poprvé opustili vagóny. 
Avšak čekalo je, aniž to věděli, ještě něco horšího. Zde lékaři SS prováděli 
největší selekce vězňů. Ti, kteří byli označeni za práceschopné, zůstali v tá-
boře. Ostatní – asi 75% všech nově přivezených (včetně dětí) - byli posláni 
rovnou do plynových komor.  

Otřesná mašinérie v továrně na smrt
 V táboře se nacházely čtyři plynové komory s krematorii. V každém 
z nich byla obrovská místnost, kde se lidé svlékali. Měli si myslet, že jdou 
hromadně do sprch kvůli dezinfekci. Lidem, kteří byli svážení z ghet po 
celé Evropě, bylo totiž řečeno, že jedou do nového místa, v němž budou žít. 
V tom byli ubezpečováni, ale to vše mělo jediný cíl - spořádaný odchod do 
plynové komory, která byla ve většině případů upravena do podoby sprch. 
Mrtvoly lidí poté prošly rukama speciálního komanda, které je zbavovalo 
zlatých zubů a případných cenností a stříhalo jim vlasy. Vybraná těla puto-
vala na pokusy a pitvy Dr. Mengeleho. 

Fakta, která vás ochromí a rozum je odmítá chápat
 Rozloha menšího tábora 18 ha, většího neuvěřitelných 170 ha (cca 300 

baráků a stájí).
 Při útěku jednoho vězně bylo vybráno 10 nevinných a ti byli pro výstra-

hu zastřeleni.
 V plynových komorách bylo možné usmrtit v 15 minutách 2000 lidí.
 Při masovém vyvražďování v Birkenau bylo možné denně zavraždit         

a spálit až 10 000 lidí.
 Denně si nacisté „přišli“ až na 15 kg zlata (na nakradených cennostech 

a zlatých zubech)
 Průměrná doba života v táboře byla 1 – 3 měsíce.
 Dr. J. Mengele prováděl pokusy na dospělých, ale i na dětech. Snažil 

se zvýšit šance, že Němky budou rodit dvojčata. Na dětech (hlavně 
dvojčatech) v táboře zkoušel chemicky měnit barvu jejich očí, sešívat je 
k sobě, navzájem jim měnit orgány nebo krev a další hrůznosti)

 Obyvatelé vesnic, které musely být zbourány kvůli stavbě druhého tá-
bora, museli opustit své domovy během 15 minut (ženy a děti), muži 
nastoupili na nucené práce.

 Vězni velmi hladověli. Ráno dostali pouze misku pití (falešná káva z by-
lin), v poledne misku řídké polévky a k večeři kus chleba s trochou 
margarinu. Z hladovění byli nemocní (krvavé průjmy).

 Na WC mohli vězni jen 2x denně - ráno a večer, jinak ne. Toaletní papír 
nebyl žádný. 

 Hygiena prakticky neexistovala. Oblečení bylo staré, smradlavé – pra-
lo se jen jednou měsíčně. Když vězeň zemřel, jeho špinavé šaty dostal 
nově příchozí. Tím se nemoci šířily,  ale tím se nikdo nezabýval. Kdo 
nebyl schopen práce, byl zastřelen.

 V prvním táboře bylo jen jedno menší krematorium. Pokud nestačilo 
mrtvé pálit, byla těla pálena v hlubokém příkopě přímo v táboře. Aby 
těla lépe hořela, byla polévána sádlem, které se z nich škvařilo.

 V dřevěných stájích bylo množství krys. Slabší nebo nemocní vězni, kte-
ří leželi dole u země, byli v noci krysami okusováni zaživa. V zimě zde 
mrzlo, v létě bylo naopak nesnesitelné horko.

 Velitelem tábora byl Rudolf Höss. V menším z táborů měl vilu, kde žil    
i se svou rodinou. Jen pár metrů od jeho domů byli vězni popravováni       
a spalováni, což jemu ani jeho rodině v nejmenším nevadilo. 

 Podle odhadů byly v Osvětimi zavražděny 3 – 4 miliony lidí. Písemně 
je doloženo „jen“ 1 300 000 lidí. Z nich šlo o 1 100 000 Židů, 140 -150 
000 Poláků,  23 000 Romů, 15 000 sovětských vojáků a 15 000 vězňů 
jiných národností (z toho cca 4 000 Čechů).

 Židi byli deportováni z mnoha evropských zemí: 430 tisíc z Francie, 60 ti-
síc z Holandska, 55 tisíc z Řecka, 46 tisíc z Protektorátu Čechy a Morava, 
27 tisíc ze Slovenska, 25 tisíc z Belgie, 23 tisíc z Rakouska a Německa, 
10 tisíc z Jugoslávie, 7,5 tisíc z Itálie, 690 dokonce z Norska a 34 tisíc 
osob židovské národnosti převezených z jiných koncentračních táborů. 

Snaha zahladit stopy prováděných zvěrstev 
 Když se blížila Rudá armáda, odvezli nacisté většinu přeživších vězňů 
do jiných koncentračních táborů, plynové komory a krematoria vyhodili 
do vzduchu a snažili se zničit i písemné důkazy jejich vraždění. I tak ale 
zůstalo dost nezvratných důkazů o těchto zločinech proti lidskosti. Měli 
jsme možnost vidět nejen velice surrealistické fotografi e vězňů i toho, jak 
s nimi bylo zacházeno, ale i více než dost hmatatelných důkazů o zločinech, 
jichž se nacisté na nevinných a bezbranných lidech dopouštěli. Ve vitrínách 
jsou vystaveny tuny ostříhaných vlasů, bot, kufrů, nádobí, hygienických 
potřeb  nebo i protéz – vše bylo využito, rozprodáno v Německu, z vlasů 
se dokonce vyráběla látka. Nechybí tristní pohled na několik zachovaných 
pecí, věrný model velkého krematoria s plynovými komorami nebo model 
transportního vagónu (převážel vždy kolem 80 lidí), atd. atd. 

Zážitek, na který nezapomenete
 Cesta do Osvětimi trvá víc než čtyři hodiny. Ale absolvovat ji stojí za to. 
Ani v nejděsivějších snech si člověk neumí představit, jaké hrůzy museli 
vězni den za dnem prožívat. Absurdnost a nelidskost chování nacistů vás 
doslova ochromí. Rozum nedokáže pochopit, jak někdo mohl něco podobně 
nestvůrného vymyslet a uskutečnit. Jak mohli?!
 Prohlídka táborů v Osvětimi je velmi sugestivní a pochmurná. Není mož-
né jej věrohodně zprostředkovat. Zážitek je tím silnější, že výklad slyší kaž-
dý účastník ve sluchátkách, tedy bezprostředně, aniž by byl rušen jinými 
výpravami a průvodci. Mezi nimi nechybí ani skupiny z Německa. Co asi 
cítí? Doufejme, že i pro ně je návštěva koncentračních táborů (ať už kdeko-
li) stejně odstrašujícím a varujícím zážitkem. 
 Za sebe, svého syna, kterého jsem mohla vzít s sebou i za žáky a pedago-
gy shora jmenovaných základních škol upřímně děkuji p. Novotnému a jeho 
prostřednictvím Českému svazu bojovníku za svobodu, za to, že jsem měla 
možnost Osvětim vidět. Vím bezpečně, že na to nikdy nezapomeneme. 
     Lenka Balounová
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 Spirituál kvintet je jedna z prv-
ních českých folkových skupin, 
byla založena v roce 1960. To zna-
mená, že v letošním roce si tato 
skupina připomíná již neuvěřitel-
ných 50 let své existence. Koncert 
ve Skutči tedy bude patřit k sérii 
těch jubilejních. Od desetiletími 
prověřené a zavedené značky Spi-
rituál kvintet jistě lze očekávat 
jen to nejlepší. 

 Jmenované seskupení jistě není 
možné zařadit jen do rubriky folku. 
Dlouhodobě se profi luje v rámci 
mantinelů vymezených žánrovými 
pojmy spirituál-blues-folk-lidová i 
renesanční píseň-či gospel. Nesmí-
me opomenout ani současnou autor-
skou tvorbu. Spirituál kvintet v čele 
s Jiřím Tichotou se totiž stále po-
kouší přicházet s něčím neotřelým a 

novým (ať už v hledání repertoáru 
či z hlediska přístupu a způsobu in-
terpretace jednotlivých písní). 
 Kdybychom měli (byť stručně) 
popsat historii skupiny, nestačil by 
nám prostor ani čas. Za připomínku 
stojí alespoň to,  že skupina vystou-
pila 23. listopadu 1989 na balkoně 
Melantrichu při revolučních udá-
lostech v Praze. O rok později na 
Václavském náměstí si se Spirituá-
lem zazpívali hned dva prezidenti: 
Václav Havel a George Bush starší. 
Pro dalšího amerického prezidenta, 
Billa Clintona, hrála skupina v Re-
dutě v lednu 1994. 
 S kapelou, jejíž písničky zná dnes 
už skoro každý zpaměti, si v posled-
ních letech osud nepěkně pohrál, 
když ji připravil o výrazné hlasy 
Oldřicha Ortinského a Karla Zicha. 
Letošní padesátníci – počítáno od 

data vzniku „Spirituálů“ – však na-
vzdory větru, bouři jedou dál.
Aktuálně hrají v následujícím slo-
žení: Irena Budweiserová – zpěv, 
perkuse, Zdena Tichotová – zpěv, 
perkuse, Dušan Vančura – zpěv, 
kontrabas, Jiří Cerha – zpěv, per-
kuse, Jiří Tichota – šestistrunná 
kytara, umělecký vedoucí a Jiří 
Holoubek – kytara. 
 Šestice hlasů spolu 
dohromady dokona-
le souzní, ale každý 
z nich dostává i do-
statečný prostor pro 
uplatnění vlastní in-
dividuality. Osvěžu-
jícím dojmem působí 
některé, nezvykle na 
vtipných slovních 
hříčkách založené 
texty.  

 Na koncert skupiny Spirituál 
kvintet, který je věnovaný jejich 
padesátce, jste zváni v úterý 16. 
listopadu od 19 hodin do velkého 
sálu Kulturního klubu Skuteč. 
Vstupenky v ceně 160 Kč jsou 
v předprodeji v úřední dny na od-
boru kultury a školství.                               

/bal/

Oblíbený Spirituál kvintet po letech opět ve Skutči!Oblíbený Spirituál kvintet po letech opět ve Skutči!

čtvrtek 4. listopadu - 18 hodin, městské muzeum
VIETNAM

Cestopisné povídání a projekce fotografií Martiny Balzarové vás zavede do oblasti jižního 
Vietnamu. Poznejte Národní park Nam Cat Tien (UNESCO), Ho Chi Minovo město (Saigon), deltu 
řeky Devíti draků (Mekong), souostroví Con Dao,… Vstupné: plné 30,- Kč, snížené 10,- Kč

pondělí 15. listopadu –  10.15 hodin, KKS
KONCERT PAVLA NOVÁKA ml.

Syn populárního zpěváka pokračuje v tradici oblíbených dětských hudebních pořadů. Děti z MŠ      
a prvních ročníků ZŠ se výborně pobaví na představení s názvem Doktora se nebojíme.
Představení mohou navštívit i maminky s dětmi na mateřské dovolené.

                                                                                                      Vstupné 30,- Kč

úterý 16. listopadu – 19 hodin, KKS
KONCERT SKUPINY SPIRITUÁL KVINTET

Spirituál Kvintet, první česká folková skupina si v letošním roce připomíná neuvěřitelných 
50 let své existence. Návštěvníci koncertu se mohou těšit na žánrově bohatý repertoár, 
který zahrnuje spirituály, blues, folk i lidové písně. Uslyšíte písně, které dávno zlidověly 
i ukázky ze současné autorské tvorby. Předprodej vstupenek probíhá na odboru kultury.     

Vstupné 160,-

26. 10. - 21. 11., městské muzeum
VÝSTAVA KRESEB A GRAFIKY JANA NETUŠILA

Výstavu lze navštívit denně od 9 do 12 a od 13 do 17 hodin až do 21. 11. 2010.                                                             
Vstupné: plné 20,- Kč, snížené 10,- Kč                                                                 

úterý 30. listopadu, KKS
AMADEUS

Podzimní cyklus pokračuje neobvyklou divadelní hrou Petera Shaffera Amadeus. Námětu se 
výborným způsobem zhostilo Východočeské divadlo Pardubice. Zejména herecké výkony v rolích 
Antonia Salieriho a W. A. Mozarta jsou téměř nepřekonatelné. Celé představení provází Mozartova 
hudba.  Volné vstupenky jsou v prodeji na odboru kultury.

Vstupné 180,- Kč 

Připravujeme na prosinec:
8. 12.              Vánoční koncert v muzeu
10. 12.            Vánoční kouzlo – div. představení pro děti MŠ a ZŠ 
                      (spojeno s mikulášskou nadílkou)
15. 12.            Vánoční koncert Orchestru V. Hybše a jeho sólistů
17. – 18. 12.    Vánoční výstava Speciální ZŠ
20. 12.            Hrdý Budžes – Divadlo A. Dvořáka Příbram
21. 12.            Vánoční koncert ZUŠ a PS Rubeš

KULTURNÍ KALENDÁŘ LISTOPAD 2010POZVÁNKA DO DIVADLAPOZVÁNKA DO DIVADLA
Amadeus na prknech skutečského 

kulturního klubu
 Skvělý dramatik, proslulá hra, 
strhující téma, silné emoce, zápas 
o nesmrtelnost, namísto zbraní 
hudba

 Amadeus, hra Petera Shaffera 
z roku 1979, je částečně založe-
na na životopisech W. A. Mozarta               
a A. Salieriho. Později byl podle ní 
natočen stejnojmenný fi lm režiséra 
Miloše Formana. Ten je ověnčen 
neuvěřitelnými 8 Oscary, 13 nomi-
nacemi na Oskara a dalšími 32 ce-
nami včetně Zlatých globů.  

 Velice atraktivního a mistrovské-
ho podání Shafferovy hry se nám 
nyní dostává v podání hereckého 
ansáblu Východočeského diva-
dla v Pardubicích. Kromě z fi lmu 
nám známého děje je ve hře „mezi 
řádky“  skryto postupně gradující 
napětí, živené Salieriho záští vůči 
Mozartovi. Michaelu Tarantovi, 
pardubickému režisérovi, se podaři-
lo nejen dokonale vykreslit charak-
tery jednotlivých postav, ale dovolil 

divákům nahlédnout do samotného 
pocitového nitra postav. K atrak-
tivitě hry jistě přispívá věrohodné 
vystižení Mozartova  nespoutané-
ho ducha Ladislavem Špinarem. 
Mozart byl člověk nesmírně spole-
čenský a ve společnosti (zejména            
v té dámské) byl velice oblíben 
pro svoji zvláštní povahu.  Zajíma-
vé na něm bylo i to, že se dokázal 
pohybovat a být oblíben prakticky 
ve všech společenských vrstvách 
bez rozdílu. Dokonce i Salieri (v je-
dinečném podání Josefa Vrány) 
stále a stále hloub se propadající 
do propasti zoufalství a beznaděje,              
si chvílemi paradoxně získává sym-
patie diváků. 

 Kromě vynikajících hereckých 
výkonů se můžete těšit i na setká-
ní s Mozartovou geniální  hudbou         
a operními áriemi. 

 Vstupenky na Amadea si můžete 
zakoupit v předprodeji na odboru 
kultury.                                      /bal/

Čtení pohádek v knihovně
- podruhé v pátek 5. 11. v 17.00

 Premiéru máme za sebou. Prv-
ního října jsme četli v podvečer             
z velmi starého vydání pohádek Bo-
ženy Němcové pohádku Šternberk. 
Posluchači si ji vybrali sami – měli 
možnost volby mezi touto a O ala-
bastrové ručičce. Četba se poněkud 
protáhla, pohádka byla dlouhá, však 
nikomu z přítomných nevadilo, že 
hodinu poslouchal nebo hodinu 
četl. Obě činnosti jsou docela pří-
jemné,  když se nikam nespěchá….
 Musíme přiznat, že účast byla 
velmi skromná, uvítali jsme však 
kromě dětských posluchačů i pří-

tomnost dospělého návštěvníka, 
tedy vlastně návštěvnice. 
 I přes slabou účast na první pod-
večerní hodince čtení to nevzdáme 
a jedeme dál.  V pátek 5. listopadu 
vás zveme na pohádky autorské 
Wilhelma Haufa, převyprávěné 
Františkem Hrubínem. Zavedou nás 
do nezvyklé říše Orientu a vyberete 
si opět sami, jakou pohádku bude 
paní knihovnice číst. Tyto trochu 
zapomenuté pohádky patří k trva-
lým hodnotám světové literatury      
a určitě při jejich poslechu zažijete 
hezkou chvilku.

Předvánoční  prodej knih
 Do knihovny vás ale zveme i jindy. Kdykoli v  provozní době můžete 
zakoupit v předvánočním prodeji nové knihy pro děti za cenu bez obchodní 
přirážky. Tyto kvalitní a krásné knihy pro začínající čtenáře (1.-5. třída) lev-
něji neseženete. Jejich přehled naleznete i na webových stránkách knihov-
ny: www.knihovna-skutec.cz

Provozní doba knihovny:

Úterý     9.00-11.30/ 12.00-18.00
Středa       9.00-11.30/ 12.00-15.00
Čtvrtek    9.00-11.30/ 12.00-18.00

Internet pro veřejnost:

Pondělí   7.00-11.30/ 12.00-14.30
Úterý       7.00-11.30/ 12.00-18.00
Středa        7.00-11.30/ 12.00-15.00
Čtvrtek      7.00-11.30/ 12.00-18.00

  Pátek         7.00-11.30/ 12.00-14.30
MK Skuteč

 Ve středu 29. 9. 2010 se ve velkém sále KKS uskutečnila pěvecká 
soutěž   Skutečský slavík  2010 pořádaná Základní uměleckou školou 
Vítězslava Nováka ve Skutči. 
 V červnu tohoto roku proběhlo na místní ZUŠ základní kolo, ze kte-
rého byli vybráni  nejlepší zpěváci z  jednotlivých kategorií. Finalisté si 
na koncertě zazpívali s profesionálními muzikanty z kapel Sto zvířat a 
Toxigue a soutěžili o cenu starosty města Skuteč, cenu kapely, cenu divá-
ků a o cenu absolutního vítěze soutěže. Soutěžícím, kteří získali nejvyšší 
počet bodů ve své kategorii v základním, výběrovém kole, byli uděleni 
Skutečští slavíci.
 Cenu starosty města Skuteč získal zpěvák Dan Dvořáček. Student SOŠ 
cestovního ruchu Pardubice přebral cenu od starosty p. Pavla Novotného. 
Cenu kapely získala Andrea Zoulíková  žákyně ZŠ Komenského a ZUŠ 
Skuteč, sympatie a cenu diváků si vyzpívala Simona Černá ze ZŠ Ležá-
ků, Hlinsko.  Absolutním vítězem soutěže Skutečský slavík 2010 se stala  
Kristýna Juřičková. Studentka SZŠ Pardubice obdržela od ředitele školy 
Jana Švestky roční stipendium na ZUŠ V. Nováka ve Skutči.
 Soutěž amatérského zpívání Skutečský slavík 2010 by se neobešla bez 
publika, které se letos skládalo z téměř 200 diváků. Ti se stali velkou 
oporou pro zpěváky a vytvořili skvělou atmosféru v sále. Poděkování 
také patří porotě Mgr. 
Leošovi Lukaštíkovi, 
BcA. Pavlíně Švest-
kové, Mgr. Haně Bez-
díčkové, moderátorce 
a zpěvačce Zdeňce 
Grossové a všem spon-
zorům.
 Sponzory v letoš-
ním školním roce 
jsou: GRANO Skuteč, 
spol.s.r.o., obec Před-
hradí, obec Otradov, 
obec Leštinka, Auto-
škola Petr Šlemr Sku-
teč.
 Těšíme se na nové 
soutěžící zpěváky a 
další spolupráci při 
Slavíku 2011.
Mgr. Šárka Burešová
a učitelé ZUŠ Skuteč

SKUTEČSKÝ SLAVÍK 2010SKUTEČSKÝ SLAVÍK 2010
– Koncert vítězů

 Zárukou kultivované podívané, vynikajícího zvuku orchestru a kvalit-
ních pěveckých výkonů je koncert orchestru Václava Hybše. Ten do Skutče 
v čase blížících se Vánoc přijede už poněkolikáté. I tentokrát se můžete 
těšit na vynikající sólisty a hosty, jimž vévodí jméno Vlastimila Harapese.
 Vánoční koncert proběhne ve velkém sále Kulturního klubu Skuteč 
dne 15. prosince od 19 hodin. Kvůli očekávanému zájmu zahajuje od-
bor kultury předprodej vstupenek na tento sváteční pořad již od 1. 11. 
2010. Cena vstupenky je 200,- Kč. Podrobnou pozvánku přineseme v příš-
tím čísle.                                                                                                  /bal/

VÁNOČNÍ KONCERT ORCHESTRU VÁCLAVA HYBŠE

ZUŠ Vítězslava Nováka Skuteč
Vás srdečně zve na

Vernisáž Evy Roženské

konaný dne 6. listopadu od 15:00 h. v Zaječicích, 
kde vystoupí žáci pí. uč. E. Žaludové 

Žákovská vystoupení ZUŠ Skuteč

úterý  9. listopadu - 18:00 sál ZUŠ
úterý 23. listopadu - 18:00 sál ZUŠ

středa 24. listopadu - 17:00 pobočka Proseč 
(učebna HV na 2. stupni)
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Řádkový inzerát

OČNÍ STŘEDISKO
Optika – Olivová – Skuteč

Vám nabízí:

Povrchová vrstvaPovrchová vrstva

CRIZAL,CRIZAL,
ušetříte až 1700,- Kč.ušetříte až 1700,- Kč.

AKCE  LISTOPAD

Skuteč, Sládkova 849 tel.: 469 350 541

Půjčíme na cokoliv. Volejte PROVIDENT – tel.: 721 478 954.

Řádkový inzerát
Koupím poštovní známky, pohle-
dy, obálky, bankovky, tuzexové 
bony, losy, akcie, celé sbírky – větší 
množství – pozůstalost po sběrateli. 
Platím v hotovosti nejvyšší možné 
ceny. Info: tiskarna@komurka.cz 
nebo tel.: 724 229 292.

Řádkový inzerát
Pronajmu byty 2+1, 3+1, na sídlišti ve Skutči. Tel.: 723 668 954.

Vzpomínka
 Už jen kytičku na hrob Ti můžeme dát, chviličku postát a tiše vzpo-
mínat. Dne 8. prosince 2010 tomu bude 10 let co nás navždy opustil pan 
Josef Smělý ze Skutče. 

     Stále vzpomínají manželka a synové s rodinami.

VZPOMÍNKA
 Jen kytičku na hrob můžeme dát, chvilku postát 
a tiše vzpomínat. Dne 21. listopadu si připomene-
me 10 let od doby, kdy nás opustila naše maminka 
Oluše Skálová ze Skutče. Dne 11. ledna 2011 

uplyne 7 let od úmrtí našeho tatínka pana Josefa Skály. 
Kdo jste je znali a měli rádi, vzpomeňte s námi. 

dcera Eva, syn Josef a synové Jaromír a Čestmír

Řádkový inzerát
Pronajmu byt ve Skutči – sídliš-
tě, 2+1 v přízemí. Cena 4000,- Kč 
+ inkaso. Možnost nastěhování 
ihned. Tel.: 606 653 879 nebo 
469 671 671 po 16 hodině.

 Jak už víte, dočká se Skuteč v budoucnu kompostárny, kde bude možné 
zpracovat biologický odpad ze zahrad. Jak se s ním nakládá dosud? Kom-
postujeme jej na svých zahrádkách, pálíme nebo jím plníme popelnice? Pří-
stup každého z nás je individuální, problémů s využitím posekané trávy nebo 
spadaného listí však přibývá. Na toto téma se redakci dostalo do rukou níže 
uvedené, s nadhledem a humorem pojaté, zamyšlení (fi ktivní rozhovor Boha 
se Sv. Františkem). Jako takové jej, prosím, berte.

BŮH: Franto, ty víš všechno o zahradách a přírodě, co se to děje tam dole? 
Co se to stalo pampeliškám, fi alkám, sedmikráskám a těm dalším věcem, 
které jsem před věky vysázel? Měl jsem perfektní bezúdržbovej zahradní 
plán. Ty rostliny rostly v jakékoliv půdě, vydržely sucho a hojně  se samy 
množily. Nektar z dlouhotrvajících květů přitahoval motýly, včely a hejna 
zpěvných ptáků. Očekával jsem tedy, že už uvidím krásné zahrady plné barev 
a květů. Ale všechno co vidím jsou zelené fl eky ...
SV. FRANTIŠEK: To všechno ten kmen, který se tam usadil, Pane. Říka-
jí si Příměšťáci. Začali říkat tvým květinám „plevel“, ze všech sil je hubí                 
a nahrazují trávou.
BŮH: Trávou? Ale to je tak nudné! Není to barevné. Nepřitahuje to včely, 
motýly, ani ptáky, jenom ponravy a žížaly. Je to citlivé na teplotní změny. 
Chtějí tihle Příměšťáci opravdu aby tam rostla tráva?
SV. FRANTIŠEK: Očividně, Pane. Podstupují při jejím pěstování velké 
utrpení. Začnou každé jaro hnojit a hubí všechny ostatní rostliny, které se 
v trávníku objeví.
BŮH: Jarní deště a teplé počasí pravděpodobně způsobuje, že tráva roste 
opravdu rychle. To musí být Příměšťáci velice šťastní.
SV. FRANTIŠEK: Vypadá to, že ne, Pane. Jakmile trochu povyroste, sekají 
jí někdy i dvakrát do týdne.
BŮH: Oni jí sekají? Suší jí jako seno?
SV. FRANTIŠEK: Nikoliv, Pane. Většina z nich jí hrabe a dává do pytlů.
BŮH: Do pytlů? Proč? Je to cenné? Prodávají to? 
SV. FRANTIŠEK: Ne Pane, právě naopak. Platí za odvoz. 
BŮH: Tak počkej chvilku: Oni to hnojí aby to rostlo, a když to roste, tak to 
sekají a platí za to, aby se toho zbavili?
SV. FRANTIŠEK: Ano Pane.
BŮH: Tihle Příměšťáci musí cítit velkou úlevu v létě, když vypínáme déšť     
a zapínáme horko. To dozajista zpomalí růst trávy a ušetří jim to hodně práce.
SV. FRANTIŠEK: Tomu nebudete věřit, Pane! Když tráva přestane růst tak 
rychle, vytáhnou hadice a platí ještě více peněz za zalévání, aby mohli po-
kračovat v sekání a odvážení.
BŮH: Děsnej nesmysl! Alespoň že si nechali nějaké stromy. To bylo ode 
mne geniální, musím se pochválit. Stromům narostou na jaře listy pro krásu 
a letní stín. Na podzim opadají a vytvoří přirozenou pokrývku, aby zadržely 
vláhu v půdě a chránily tak stromy a keře. Navíc se rozloží na kompost aby 
obohatily půdu. Je to přirozený cyklus života.
SV. FRANTIŠEK: Raději si sedněte, Pane. Místo toho je Příměšťáci hrabou 
na velké hromady a platí za jejich odvoz.
BŮH: To není možné!! A co dělají aby chránili kořeny stromů a keřů před 

mrazem, a aby udrželi půdu vlhkou a nespečenou?
SV. FRANTIŠEK: Po tom co vyhodí listy kupují něco v igelitových pytlích, 
co se nazývá mulč. Přivážejí to domů a rozsypávají to na místo listů.
BŮH: A odkud tento mulč berou?
SV. FRANTIŠEK: Oni kácí stromy a rozemelou je, aby tento mulč vyrobili.
BŮH: Dóóóst!!! Už na to raději nechci myslet. Svatá Kateřino, ty máš na 
starosti kulturu. Jaký fi lm je na programu dnes večer?
SV. KATEŘINA: „Blbý a blbější“ Pane. Je to opravdu hloupý fi lm o ...
BŮH: To je OK, klidně to pusť. Myslím že jsem o tom už slyšel od Fran-
tiška.

A co vaše zahrádka?

dokončení ze str. 3
 Nedílnou součástí projektové-
ho týdne je i práce s výukovými 
programy s environmentální tema-
tikou. V průběhu týdne byly vyro-
beny i odpadkové koše na tříděný 
odpad. 
 Jedním z cílů projektového týd-
ne bylo v rámci environmentální 
výchovy přiblížit žákům smysl       

a význam třídění odpadů a pro-
hloubit vztah k životnímu prostře-
dí. Dalším cílem bylo zábavnou 
formou žákům přiblížit vybrané 
učební obory a tím jim pak zjed-
nodušit rozhodování při volbě bu-
doucího povolání.     Aleš Marboe

Projektový týden ve speciální základní škole
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Řádkový inzerát
Vážené dámy i pánové, chcete-li si ušetřit předvánoční shon, nabízím upe-
čení vánočního cukroví. Opět pečeme 10 druhů, pouze kvalitní suroviny, 
máslová těsta a krémy. Kontaktujete-li mě, budete se moci více věnovat 
Vaší rodině.
Více informací: vanocni.cukrovi@gmail.com,  www.rosaria.cz
Tel: 737809277

Zveřejněte svou fi rmu ZDARMA
v katalogu fi rem na www.skutec.cz
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III. Den s dechovkouIII. Den s dechovkouŠtěpánovské posvíceníŠtěpánovské posvícení

III. Den s dechovkouIII. Den s dechovkou
 Třetí ročník dechovkové přehlídky, která se před dvěma lety převlékla do 
nového kabátu opět přilákal do skutečského kulturního klubu značné množ-
ství příznivců tohoto žánru a to jak z blízkého okolí, tak i ze vzdálenějších 
koutů regionu. Krátce po desáté hodině, (kdy akce začínala), byly všechny stoly v sále obsazeny a vzápětí se zaplnil také taneční parket. Jako první zahrála domácí Šeucouská muzika Josefa Skály, 
s níž si několik písniček zazpíval i vzácný host - bývalý ředitel Botany - Miroslav Pospíšil. 
 Velmi se líbilo i vystoupení Dechové hudby Bekras z Litomyšle s kapelníkem Josefem Králem, za níž přijelo i několik nadšených a věrných fanoušků. Třetí kapelou, která celý program uza-
vírala, byl Golčovanka Tomáše Kotěry z Golčova Jeníkova. A bude to právě GOLČOVANKA, kterou si budete moci poslechnout v koncertním podání s hostem JOSEFEM ZÍMOU. Již dnes 
vám můžeme prozradit termín – koncert v Kulturním klubu Skuteč proběhne v úterý 18. ledna 2011 od 18 hodin. Vstupenka bude pravděpodobně stát 120,- Kč a do předprodeje lístky uvolníme 
už v závěru tohoto roku. Dechová hudba má v našem regionu silnou tradici a řady příznivců i vaše spokojené reakce dokazují, že pořádat podobné pořady má smysl. 

Na viděnou v lednu se těší
Lenka Balounová

 Tradiční štěpánovské posvícení 
opět přichystalo malým i velkým 
návštěvníkům bohatý program. 
Kromě každoročních dětských ry-
bářských závodů u rybníka na návsi 
se po nebi opět rozletěli papíroví 
draci a na hřišti proběhlo napínavé 
fotbalové utkání. Samozřejmě ne-
chyběla muzika, a hrálo se nejen 
na posvícenské zábavě. Zpestřením 
programu byla např. i výstava mo-
delů letadel.

Tradiční štěpánovské 
posvícení


